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§ 28 Dnr KFKS  

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

Anmälningar KSAU 2016-03-15 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev från Tobacco Rökfritt Endgame Sverige 2025, 
kunskapsunderlag till landets KS angående tobak 
med bilaga 

 

Inbjudningar 
 

Inbjudan kvalitetsdagar Kävlinge kommun  
Inbjudan till samråd om Stockholmsregionens 
utveckling 

 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 16:4 Prolongering av 
Huvudöverenskommelsen HÖK med bilagor 

 

Cirkulär 16:6 Ny metod att föreslå internränta för år 
2017 med bilagor 

 

Cirkulär 16:7 SKL Budgetförutsättningar för åren 
2016-2019 med bilagor 

 

Cirkulär 16:8 SKL Beloppsjusteringar i avtal om 
försäkringsersättning vid trafikskador på 
kommunala anläggningar med bilagor 

 

KSL Överenskommelse ang omhändertagande av 
avlidna + bilaga  
KFKS 2016/154-739 

ÄLN 
Svar senast 2016-06-30 

KSL Rekommendation Reviderat avtal för 
gymnasieantagningen för Stockholms läns tjänster 
och uppdrag 
KFKS 2016/157-619 med bilaga 

Utbildningsenheten UBN 
Svar senast 2016-06-30 

Övrigt 
 

Kallelse Mälardalsrådets rådsmöte med bilaga  
Protokoll från sammanträde med Vårljus AB 
styrelse 

 

 
- - - - - 



6 (35) 
 15 mars 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 29 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 

Ärende Beslutsfattare 
Beslutsattestanter Kontaktcenter 2016 Administrativ direktör Mats Bohman 
Beslut om certifikatupplåning 20160210 Eva Olin Ekonomidirektör 
Beslut om certifikatupplåning 20160224 Eva Olin Ekonomidirektör 
Beslut om certifikatupplåning 20160310 Eva Olin Ekonomidirektör 
Ordförandebeslut SOU 2016:12 Ökade 
möjligheter till modersmålsundervisning 
och studiehandledning på modersmål med 
bilagor 

Mats Gerdau 
Kommunstyrelsens ordförande 

 
- - - - - 
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§ 30 Dnr KFKS 2016/163-003 

Ändringar i kommunstyrelsens instruktion och 
delegationsordning 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen ändrar sin instruktion och delegationsordning enligt 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 mars 2016 med, under rubriken 
”Delegationsordningen”, följande justeringar (kursiv stil). 
 
Beslutanderätt Delegat 
Placeringar enligt reglemente för 
medelsförvaltning 

Ekonomidirektören och budgetchefen var 
för sig, för belopp upp till 2 miljarder kronor 

Besluta om användning av 
derivatinstrument enligt reglemente för 
medelsförvaltning 

Ekonomidirektören och budgetchefen var 
för sig, för belopp upp till 1 miljard kronor 

 

I tjänsteskrivelsens bilaga får punkten 57 under rubriken ”Kommunstyrelsens ansvar som 
huvudman enligt skollagen” följande lydelse. 
 

57 Yttrande till tillsynsmyndighet  Verksamhetsutskottet och 
produktionsdirektören var för sig 

Ärende 
Kommunstyrelsens instruktion för verksamhetsansvar och delegation av beslutanderätt 
finns samlade i ett gemensamt styrdokument som kallas ”kommunstyrelsens instruktion 
och delegationsordning”. Stadsledningskontoret har gjort en översyn av dokumentet och 
föreslår förändringar enligt tjänsteskrivelse daterad den 4 mars 2016.  
 
Inför arbetsutskottets sammanträde justerades stadsledningskontorets förslag med 
beloppsgränser enligt nedan: 
 
Beslutanderätt Delegat 
Placeringar enligt reglemente för 
medelsförvaltning 

Ekonomidirektören och budgetchefen var 
för sig, för belopp upp till 2 miljarder kronor 

Besluta om användning av 
derivatinstrument enligt reglemente för 
medelsförvaltning 

Ekonomidirektören och budgetchefen var 
för sig, för belopp upp till 1 miljard kronor 
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Stadsledningskontoret föreslog vidare att punkten 57 om yttranden till tillsynsmyndigheter 
enligt skollagen, ändras så att delegaten ändras från kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
till verksamhetsutskottet och produktionsdirektör var för sig. Anledningen till förslaget är 
att tillsynsmyndigheten ytterst sällan ger de anstånd som behövs för att 
verksamhetsutskottet ska hinna besluta om yttrandena. I de fall yttranden hinns med inom 
givna frister, ska de tas av utskottet. Välfärd skola kommer en gång per termin göra 
sammanställningar om inkomna anmälningar och ingivna yttranden, så att utskottet på det 
sättet kan följa de frågorna. 
 
Punkten 57 föreslås därmed få följande lydelse. 
 

57 Yttrande till tillsynsmyndighet  Verksamhetsutskottet och produktions-
direktören var för sig 

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 mars 2016 
Nuvarande instruktion och delegationsordning 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag i tjänsteskrivelse 
den 4 mars 2016 med, under rubriken Ärendet, nämnda justeringar. 
 
- - - - - 
  



9 (35) 
 15 mars 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 31 KFKS 2014/441-040  

Exemplifiering av firmatecknare 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 10 § 
reglementet för den politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för 
kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens ordförande.  
 
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Gunilla Grudevall-Steen eller andre vice ordföranden 
Khashayar Farmanbar, underteckna i förening med endera tjänstemannen  
 

 Stadsdirektör Lena Dahlstedt 
 Administrativ direktör Mats Bohman 
 Näringslivsdirektör Anders Börjesson 
 Personaldirektör Elisabeth Carle 
 Stadsbyggnadsdirektör Gunilla Glantz 
 Natur och trafikdirektör Dag Björklund 
 Fastighetsdirektör Jenny Asmundsson 
 Social- och äldredirektör Anders Fredriksson 
 Arbetsmarknadsdirektör Malin Westerback 
 Utbildningsdirektör Susanne Nord 
 Stadsjurist Helena Meier 
 Ekonomidirektör Eva Olin 
 Strategi- och förnyelsedirektör Klara Palmberg Broryd 
 Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe 
 Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson 

 

Ärende 
För att underlätta för externa kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal 
som kommunen ingår, föreslår stadsledningskontoret att kommunstyrelsen exemplifierar 
vilka som kan vara firmatecknare för kommunstyrelsen.  
 
Förteckningen är endast en exemplifiering då det i reglementesbestämmelsen anges det är 
ansvarig/vederbörande tjänsteman eller annan tjänsteman som nämnden utser.  
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Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 februari 2016 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 32 Dnr KFKS 2014/441-040 

Årsredovisningar 2015 för de kommunala aktiebolagen  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2015 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB. 
 
Årsredovisningarna avseende 2015 överlämnas till årsstämmorna för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB med 
instruktion att godkänna respektive årsbokslut men utan ytterligare instruktioner till 
kommunens ombud. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna för Nacka 
Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB 
för år 2015 till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB uppfyller ändamålen som 
kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 
Kommunallagen. 
 

Ärende 
Nacka kommun äger 100% av aktiebolaget ”Nacka stadshus AB”. Nacka stadshus AB 
förvaltar 100% av aktierna i Nacka Energi AB och Nysätra Fastighets AB. Nacka Energi 
AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka Energi Försäljnings AB. Tillsammans bildar 
bolagen ”stadshuskoncernen” med Nacka stadshus AB som moderbolag. Rörelseresultatet 
för 2015 för stadshuskoncernen uppgår till 39 mnkr (39 mnkr 2014). 
 
Nacka Energi AB bedriver elnätsverksamhet och dess dotterbolag Nacka Energi 
Försäljnings AB bedriver främst nätadministrativa tjänster. Nysätra Fastighets AB äger 
fastigheten Sicklaön 269:1 och bedriver hyresverksamhet. 
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna.  
 
Stadsledningskontoret har gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens 
helägda aktiebolag. Stadsledningskontoret bedömer att verksamheten som bedrivs i Nacka 
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Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB 
uppfyller kommunfullmäktiges fastställda mål och att bolagen verkar inom de i 
kommunallagen fastställda befogenheterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 februari 2016 
Årsredovisning 2015 Nacka stadshus AB 
Årsredovisning 2015 Nysätra Fastighets AB 
Årsredovisning 2015 Nacka Energi AB 
Årsredovisning 2015 Nacka Energi Försäljnings AB 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 33 Dnr KFKS 2014/441-040 

Kommunstyrelsens årsbokslut 2015 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer årsbokslut 2015 för kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har ansvar för samordning och uppsikt över kommunens samlade 
verksamhet. Kommunstyrelsen har som nämnd ansvar för arbetsgivarfrågor, 
näringslivspolitik, fastighetsfrågor och markpolitik, god livsmiljö, långsiktig hållbar 
utveckling och frågor som rör trygghet och säkerhet.  
 
Det ekonomiska resultat som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 
förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, stadsledningskontoret, stödenheter, 
myndighets- och huvudmannaenheter och den kommunala produktionen av 
välfärdstjänster. Totalt blev det ett positivt ekonomiskt resultat på 16,7 miljoner kronor för 
2015.  
 
Kommunstyrelsens måluppfyllelse är överlag god. Tjänster som finansieras av kommunen 
har god kvalitet och medborgarna upplever en hög grad av valfrihet. Nacka är en attraktiv 
arbetsgivare med kompetenta, stolta och motiverade medarbetare.  
 
Medborgarnas förtroende för kommunen och nöjdheten med information och sina 
möjligheter att påverka är ett utvecklingsområde för kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 
Årsbokslut Välfärd skola 
Årsbokslut Välfärd samhällsservice 
Mål och nyckeltal Välfärd samhällsservice 
Årsbokslut 2015 Fastighetsverksamheterna 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Ett årsbokslut från en modern kommunstyrelse bör vara ett dokument som bjuder in 
nackabon till reflektion över sakernas tillstånd, över den verksamhet som bedrivs och de 
utmaningar vi gemensamt kommer att behöva ta itu med. Istället har vi ett urvattnat PR-
material där slutsatsen ”god måluppfyllelse” gömmer riktiga utmaningar. Hur skall 
nackabor veta om kommunstyrelsen gör rätt aktiviteter och tar rätt beslut om vi inte kan 
utvärdera effekterna?  
En stor del av de mål som anses vara uppfyllda bygger på en medborgarundersökning med 
mycket lågt deltagande. Att dra långtgående slutsatser om alla nackabors upplevda kvalitet 
från ett sådant underlag är svårt och bör diskuteras, problematiseras och åtgärdas. 
Det enda mätbara är budgetuppfyllelsen, men eftersom vi har svaga mätmetoder för 
kvalitet och mjuka faktorer så kommunicerar siffror mycket lite om kvalitén av varje insatt 
krona. Med kostnadsbesparing som enda mätbara drivkraft kan rimligen andra mål bli 
mindre viktiga, så som kvalitet och att man verkligen levererar den service man sagt man 
skall göra. Effekten av kommunstyrelsens beslut blir svåra att utvärdera och vi nackabor 
har svårt att utmana de beslut som fattats av kommunstyrelsen.  
Kommunstyrelsens framtidsvision för bland annat skolan kan rubriksättas med ord som 
”strukturanpassning” och översatt till svenska innebär det med stor sannolikhet att vissa 
utsatta skolor kommer få en mindre kostym att växa i. Ett alternativt förhållningsätt i en 
ansvarstagande kommunstyrelse är att lyfta upp de problem som vissa skolor har i denna 
omvandling och strategiskt hjälpa dem i sina utmaningar och kanske hitta nya sätt att skapa 
attraktiva skolmiljöer präglade av delaktighet och mångfald av idéer, förhållningsätt och 
lösningar.  
Vi socialdemokrater efterlyser en mognare, modernare och modigare genomgång av 
kommunstyrelsen verksamhet och utmanar styrelsen att i året som kommer våga göra 
något åt det demokratiska underskott som identifierats i bristande deltagande och uttryck 
för låg upplevt inflytande.” 
  
- - - - - 
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§ 34 Dnr KFKS 2015/64-042 

Årsredovisning för Nacka kommun 2015 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 Kommunfullmäktige beslutar om en avsättning till resultatutjämningsreserv med 34 
miljoner kronor. 

 Kommunfullmäktige godkänner Nacka kommuns årsredovisning för 2015. 
 

Ärende 
Nacka kommuns årsredovisning för 2015 innehåller i huvudsak 
 

 en redogörelse om kommunens och kommunkoncernens ekonomi 2015,  
 en uppföljning av kommunens mål, 
 en redogörelse om kommunens medarbetare och  
 en sammanfattande beskrivning av kommunens verksamheter under 2015.  

 
Kommunens måluppfyllelse under 2015 var god. Målsättningarna för såväl 
verksamhetsresultaten som för ekonomin nåddes överlag och kommunen hade en god 
ekonomisk hushållning. Årets resultat blev 91 miljoner kronor, vilket var 20 miljoner 
kronor bättre än budget. De allra flesta nämnder och verksamheter höll budget eller hade 
överskott. Mycket positivt är att båda av kommunens produktionsverksamheter, Välfärd 
skola och Välfärd samhällsservice, hade positiva resultat. Socialnämnden hade ett 
underskott på 11 miljoner kronor. Nämnden har lyckats dämpa kostnadsutvecklingen inom 
området funktionsnedsättning och arbetet fortsätter med att få hela ekonomin i balans. 
Äldrenämnden hade ett underskott på 16 miljoner kronor, framför allt beroende på högre 
kostnader för särskilt boende än budgeterat men också för hemtjänst och trygghetslarm. 
 
Kommunens finansiella ställning utvecklades positivt under året. Låneskulden minskade 
ytterligare från en låg nivå 2014, från 800 till 700 miljoner kronor, och kommunens soliditet 
förbättrades med 0,4 procentenheter till 38,4 procent. Kostnadernas andel av 
skatteintäkterna ligger i linje med budget men bör på sikt öka, i takt med att kommunens 
investeringsbehov ökar. Nettoinvesteringarna under 2015 var 387 miljoner kronor. 
 
Kommunens resultat efter balanskravsjusteringar var 81 miljoner kronor. I enlighet med 
kommunens riktlinjer kan en avsättning till resultatutjämningsreserven göras med 34 
miljoner kronor eftersom balanskravsresultatet medgav detta.  
 



16 (35) 
 15 mars 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Nöjdheten bland medborgare och kunder var fortsatt hög inom många områden i 
jämförelse med andra kommuner. Nackas nior hade 2015 de högsta meritvärdena i nian 
och andelen elever som gick ut nian med gymnasiebehörighet ökade. Andelen förskollärar-
utbildad personal i förskolan var fortfarande långt under målnivån och en stor utmaning. 
Under året antogs detaljplaner för 3000 nya bostäder, varav 2100 på västra Sicklaön, vilket 
var över målet. 
 
Sjukfrånvaron bland kommunens medarbetare 2014 var 5,4 procent, vilket är en ökning 
med 0,3 procentenheter. Sjukfrånvaron är fortfarande relativt låg, i jämförelse med andra 
kommuner. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 februari 2016 
Nacka kommuns årsredovisning 2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Kommunens resultat visar återigen höga positiva siffror och verksamheterna visar goda 
resultat enligt årsredovisning. Nacka är en av Sveriges starkaste kommuner och har 
potential att bli bäst men för att bli bäst krävs det nytänk och ett större framtidsfokus. Tack 
vare en underdimensionerad välfärdspolitik och tveksam strategi för bland annat 
fastighetsportfölj och lokalhyror så har vi nu kortsiktigt några år av positiva resultat i 
redovisningen.  
Vi socialdemokrater saknar en trovärdig strategi för den ekonomiska politiken 
nästkommande år, i ett läge med växande befolkning och ökade krav på samhällsservice 
kan vi inte fortsätta att passivt sitta tillbakalutade i styrelserummen och sälja av mark, dra in 
resurser för resurskrävande verksamheter och underdimensionera välfärdstjänster i en 
nedåtgående spiral kantad av brist på delaktighet, demokratiskt underskott och potentiellt 
ökad segregation mellan kommundelar.”  
 
- - - - - 
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§ 35 Dnr KFKS 2014/441-040
  

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital 
”Överföringsärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2016 i enlighet med tabell 1 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse   
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2016 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till -7,3 miljoner kronor eftersom avskrivning på 
816 tkr för avseende nystartad hälso- och sjukvård inom Omsorgsverksamheten inte ska 
göras enligt tabell 2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2016 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till –28,1 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Enligt reglementet för ekonomistyrning har kommunstyrelsen rätt att justera budgeten för 
finansieringsnämnder utifrån specifika regler. Exempelvis ska nämndernas behov av att 
budgetera för projekt över åren tillgodoses i budgeten. I princip överförs alltid underskott 
till nästa års budget om inte nämnden kan påvisa att underskottet uppstått på grund av att 
nämnden har fått tillkommande uppgifter eller uppdrag under året. Överskott som 
genererats av samma orsaker överförs inte till nästkommande år.  
 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Syftet är att skapa långsiktiga planeringsmöjligheter, ansvarstagande och hushållning med 
skattepengar för kommunens skolor, särskilda boenden och andra verksamheter och 
enheter. Verksamheter som har en negativ avvikelse mellan utfall och budget ska normalt 
sett återhämta underskottet under en tre-fem års period. 
 
Förslaget innebär att driftbudgeten för verksamhetens intäkter och kostnader är oförändrad 
jämfört med kommunfullmäktiges beslut i mål och budgetärendet den16 november 2015, § 
288. 
  
I förslaget till arbetsutskottet föreslogs att det ingående kapitalet för välfärdsproduktionen 
skulle skrivas ner med 816 000 kronor. Arbetsutskottet föreslår att det inte ska göras någon 
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särskild avskrivning på 816 tkr för Välfärd Samhällsservice avseende nystartad hälso- och 
sjukvård inom Omsorgsverksamheten.  
Under 2015 tog socialnämnden över verksamhet från landstinget. Förutsättningarna för att 
bedriva verksamheten var oklara. Välfärd samhällsservice har, på uppdrag av 
socialnämnden, bedrivit verksamheten sedan hösten 2015 och inför 2016 finns betydligt 
bättre förutsättningar att få en ekonomi i balans för verksamheten. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 februari 2016 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet skulle föreslå kommunstyrelsen besluta i 
enlighet med stadsledningskontorets förslag men med ändringen att det inte ska göras 
någon särskild avskrivning på 816 tkr för Välfärd Samhällsservice avseende nystartad hälso- 
och sjukvård inom Omsorgsverksamheten.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), avslag på Mats 
Gerdaus yrkande och bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkanden beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande.  
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Om syftet med den sk ”Överföring av över- och underskott mellan åren” är att skapa 
långsiktiga planeringsmöjligheter, ansvarstagande och hushållning med skattepengar så 
förutsätts att omvärldsfaktorer är relativt förutsägbara. Framförallt omvärldsfaktorer som 
står i kommunens makt att påverka. För skolan har en signifikant förändring genomförts de 
senaste åren som inneburit en markant ökad kostnad för ett flertal skolor. 
Hyreshöjningarna.  
Oavsett riktighet i ny hyresmodell så bör ett politiskt beslut med sådana långtgående 
konsekvenser för utsatta skolor hanteras på ett smartare sätt och stöd för att omvandla och 
anpassa verksamhet bör utredas. Att låta underskott ackumuleras i tron om att de på egen 
hand skall försvinna är orimligt och inhumant mot de elever som går i skolorna. Det visar 
på en kall och tveksam politik som bedrivs av nuvarande styret. 
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Kommunens styrmedel är bland andra att sätta de budgetramar som verksamheterna skall 
operera inom. Vi sätter budgetramarna för att vi önskar en effekt av dessa medel i de 
områden där budgetutrymmet är satt. Att år efter år leverera under budget är tveksamt ur 
ett verksamhetstyrningsperspektiv och bör problematiseras.” 
 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge varit emot modellen med att överföra överskott, och främst 
underskott till nämnderna och verksamheternas budgetar. I år, liksom de senaste åren, har 
inget underskott förts över till finansieringsnämnderna kommande år men vi motsätter oss 
ändå principen. En nämnd som går med underskott av den karaktären att det kan räknas av 
på innevarande års budget har troligen svåra problem med att få budget och verksamhet att 
gå ihop. Att då ytterligare försvåra detta genom att skära i budgeten är mycket 
problematiskt.  
 
För verksamheter så läggs underskott till ’utgående kapital’ som, om det är negativt, ska 
återställas på några år. Det är inte mycket bättre än överföring av underskott till 
nämnderna.  
 
Att hävda att det är viktigt att inpränta budgetansvaret låter rätt men konsekvenserna för 
personal, verksamhetens kvalitet och därmed brukarna är allvarliga. Det är helt enkelt inte 
acceptabelt att riskera det. Om vi ser på några skolor så har t ex Fisksätra skola 7 Mkr i 
’skuld’ och Stavsborgsskolan över 12 Mkr. Hur ska dessa skolor kunna betala av detta på 
tre-fem år? Självklart kommer skolor som har problem med ekonomin inte att må bättre 
om de tvingas återställa stora underskott, något som kommer att drabba eleverna. Och om 
man inte håller på principen så är den ju meningslös. Det är symptomatiskt att 
handlingarna till detta ärende saknar ett stycke om ’konsekvenser för barn’ som annars 
alltid finns i tjänsteskrivelser med förslag till beslut.  
 
Vi avvisar således modellen.” 
 
- - - - - 
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§ 36 Dnr KFKS 2016/118-041 

Plan för arbetet med strategiska mål och budgetramar 
2017-2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med strategiska mål och 
budgetramar 2017-2019.  
 

Ärende 
Ärendet beskriver planen för arbetet med strategiska mål och budgetramar för perioden 
2017-2019. Under våren påbörjas arbete med kommunens mål och budgetprocess. Först 
fastställs förutsättningar för budgetarbetet såsom demografi, lagförändringar, 
uppräkningsfaktorer mm. Tjänstemännen förbereder underlag för att kommunstyrelsen i 
juni ska kunna lämna ett förslag till budget för nämnderna för nästkommande budgetperiod 
(ramärendet). 
 
Utifrån kommunstyrelsens beslutade förutsättningar i juni arbetar nämnderna vidare med 
väsentliga områden, vilka de har identifierat. Detta resulterar i förslag till nämndens mål 
och budget. Nämndernas förslag bereds därefter. 
 
I oktober beslutar kommunstyrelsen om ett förslag till budget och eventuella förändringar 
mot föreslagna ramar med anledning av den ekonomiska utvecklingen, regeringens 
budgetproposition, befolkningsprognos och politiska prioriteringar.  
 
Kommunfullmäktige fastställer i november ekonomiska ramarna, finansiella och 
verksamhetsanknutna mål samt skattesatsen för kommande år. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 februari 2016 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 37 Dnr KFKS 2015/318-045 

Övertagande av kommunal borgen Förskolebåten 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande upp till fyra 
miljoner trehundra femtiotusen kronor (4 350 000) med maximalt fem års amortering för 
lån som Förskolebåten AB upptar. Förskolebåten AB ska som säkerhet för 
borgensåtagandet lämna säkerhet i form av pantbrev i fastigheten Björknäs 25:1. Bolaget 
ska årligen redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis saldot på banklånet till 
kommunen. 

Ärende 
Barkbåtens föräldrakooperativ har bedrivit förskoleverksamhet i Björknäs i fastigheten 
Björknäs 25:1. Verksamheten har bedrivits i en hybridform där personalen var anställda av 
Nacka kommun och föräldrarna ansvarade för verksamheten. Förskoleverksamheten 
bedrivs i enlighet med Reggio Emilia-pedagogik och har 32 barn fördelade på två 
avdelningar.  
 
Barkbåtens föräldrakooperativ vill sälja fastigheten Björknäs 25:1 till det nybildade 
aktiebolaget Förskolebåten AB. Bolaget driver sedan 1 januari 2016 verksamheten som 
Barkbåten tidigare bedrev. Kommunen har lämnat borgen på 4,350 miljoner kronor till 
Barkbåten. Det borgensåtagandet bör övergå till Förskolebåten AB istället, så att 
aktiebolaget kan förvärva fastigheten som verksamheten bedrivs i. 
 
Stadsledningskontoret föreslår att borgensåtagandet beviljas, med maximalt fem år 
amortering och att aktiebolaget lämnar säkerhet i den fullförsäkrade fastigheten Björknäs 
25:1. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 februari 2016 
Ansökan kommunal borgen 
Budget 2016-2018 
Årsredovisning 2014 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 38 Dnr KFKS 2015/866-040 

Bolag för kommunens VA- och avfallsverksamhet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att överföra kommunens ansvar som huvudman för 
allmänna vatten- och avloppsanläggningar enligt lagen om allmänna vattentjänster 
och kommunens renhållningsansvar för hushållsavfall enligt miljöbalken till ett av 
kommunen genom Nacka Stadshus AB helägt aktiebolag.  
 

2. Kommunfullmäktige beslutar därmed att ge Nacka stadshus i uppdrag att bilda ett 
aktiebolag i enlighet med av kommunstyrelsen föreslagen stiftelseurkund och anta 
bolagsordning och ägardirektiv enligt kommunstyrelsens förslag. 
 

3. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå överlåtelseavtal med det 
nybildade aktiebolaget enligt redovisade huvudpunkter. Kommunfullmäktige 
bemyndigar kommunstyrelsen att ingå det slutligt formulerade avtalet. 

 
4. Kommunfullmäktige beviljar bolaget de lån som behövs för att finansiera 

övertagandet av verksamhet enligt punkten 1 ovan. Räntekostnader och 
amorteringsvillkor på lånet ska vara på marknadsmässiga villkor och följa samma 
regler som gäller för Nacka Energi AB enligt tidigare beslut av kommunfullmäktige. 
Kommunstyrelsen bemyndigas besluta om storleken på lånet. 
 

5. Beslutet innebär att punkten E om nämndens ansvar för vatten- och avloppsverket 
och punkten F om ansvaret för renhållningsverket utgår ur natur- och 
trafiknämndens reglemente från och med den dag som verksamheten övergår till 
aktiebolaget. 

 
Arbetsutskottet beslutade att ge stadsledningskontorets i uppdrag att till kommunstyrelsens 
behandling av ärendet komplettera förslaget till ägardirektiv med att bolaget aktivt ska bidra 
till att kommunens mål om att bygga 20 000 lägenheter och 15 000 arbetsplatser till 2030 
nås, samt i och med detta också samverka med kommunens exploateringsverksamhet för 
planering och genomförande av utbyggnad av VA-och avfallsanläggningar.   
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Ärende 
I detta ärende läggs ett förslag om att det ska bildas ett kommunalt bolag för att hantera de 
taxefinansierade verksamheterna som avser vatten och avlopp (VA) enligt vattentjänstlagen 
och insamling av hushållsavfall enligt miljöbalken. Förslaget läggs fram enligt uppdrag från 
kommunstyrelsen i december 2015 och innebär, om det bifalls, att ett bolag för ändamålet 
bildas genom beslut i fullmäktige: Fattar kommunfullmäktige beslut vid sitt sammanträde i 
april kan verksamheten efter nödvändiga administrativa åtgärder övergå till bolaget per 1 
september 2016. Justering sker samtidigt i reglementet för natur- och trafiknämnden då 
kommunens huvudmannaansvar för VA och avfall övergår till bolaget.  
 
Tillgångar som tillhör de båda taxekollektiven överförs från kommunen till det nystartade 
bolagets genom ett särskilt överlåtelseavtal. Överlåtelsen baseras på anläggningsregister och 
balansräkning upprättat vid ordinarie bokslut för andra tertialet 2016 för respektive 
kollektiv. Personalen inom VA- och avfallsenheten och delar av personalen inom tekniska 
drifts- och underhållsenheten erbjuds arbete i det nya bolaget. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2016 
Förslag till stiftelseurkund 
Förslag till bolagsordning 
Förslag till ägardirektiv 
Förslag till arbetsordning för styrelsen 
Förslag till VD-instruktion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Hans Peters (C) och Jan-Eric Jansson (KD) 
bifall till stadsledningskontorets förslag, men gav stadsledningskontorets i uppdrag att till 
kommunstyrelsens behandling av ärendet komplettera förslaget till ägardirektiv med att 
bolaget aktivt ska bidra till att kommunens mål om att bygga 20 000 lägenheter och 15 000 
arbetsplatser till 2030 nås, samt i och med detta också samverka med kommunens 
exploateringsverksamhet för planering och genomförande av utbyggnad av VA-och 
avfallsanläggningar.   
 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade avslag på samtliga punkter i stadsledningskontorets 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Monica Brohede Tellströms avslagsyrkande beslutade arbetsutskottet i 
enlighet med Mats Gerdaus tilläggsyrkande.  
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Reservationer 
Monica Brohede Tellström (L) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Liberalerna anser att det är ett mycket dåligt beslut att bilda ett kommunalt VA-bolag i 
Nacka av flera anledningar.  
 
Utredningen som genomfördes 2015, vilket var underlag till beslutet i Kommunstyrelsen i 
december -15 om bolagsbildning, visade tydligt på att det inte skulle finnas några betydande 
fördelar med att bilda ett VA-bolag men däremot vissa nackdelar. Enda fördelen som där 
framkom var att en bolagsform skulle underlätta för ett sammangående med andra 
kommunala VA-bolag, men något sådant är inte aktuellt för Nacka inom överskådlig tid.  
 
Tidpunkten för en bolagsbildning anser vi särskilt illa vald då Nacka just nu står inför ett 
enormt samordningsbehov mellan detaljplanering, infrastrukturprojekt och VA-utbyggnad 
kopplat till att Nacka bygger stad. VA-kompetensen som idag finns i kommunens 
verksamhet skulle verkligen behövas de närmsta åren.  
 
Sedan kommunstyrelsens beslut i december, vilket Liberalerna och Moderaterna var emot, 
har även avfallshanteringen tillkommit som en verksamhet som ska övergå till VA-bolaget. 
Detta har inte föregåtts av en politisk diskussion och Liberalerna anser att avfallsfrågorna är 
en mycket viktig del av Natur- och trafiknämndens verksamhet för att åstadkomma 
klimatvänliga förändringar.  
 
Liberalerna anser inte att kommunala bolag är en bra organisationsform för att bedriva 
verksamhet. Kommunen ska inte bedriva affärsverksamhet. Ägardirektiv är ofta ett mycket 
trubbigt verktyg för att bedriva en aktiv politik.” 
 
- - - - - 
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§ 39 Dnr KFKS 2016/158-106 

Gemensamt samordningsförbund mellan Nacka och 
Värmdö 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Nacka kommun ställer sig bakom att samordningsförbundet för finansiell 
samordning mellan Nacka kommun, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och 
Stockholms läns landsting, upphör. 

2. Nacka kommun ska ingå i det samordningsförbund som finns mellan Värmdö 
kommun, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och Stockholms läns landsting, 
som byter namn till Samordningsförbundet VärNa, 

3. Nacka kommun godkänner samordningsförbundet i Nackas begäran om att avsluta 
och likvidera samordningsförbundet och att föra över tillgångar och skulder till det 
nya samordningsförbundet VärNa. 

4. Nacka kommun godkänner föreslagen förbundsordning för Samordningsförbundet 
VärNa (tjänsteskrivelsens bilaga 2).  

5. Nacka kommun ställer sig bakom avsiktsförklaringen för det fortsatta arbetet samt 
att samordningsförbundet VärNa startar sin verksamhet från och med 1 maj 2016 
(tjänsteskrivelsens bilaga 3).  

6. Ärendet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet.  

Ärende 
Ett samordningsförbund bygger samverkan mellan Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, 
kommun och landsting inom välfärds- och rehabiliteringsområdet. Verksamheten styrs av 
lagen om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser. Samordningsförbundet Välfärd i 
Nacka grundades 2009 med syftet att få fler nackabor i egen försörjning.  Förbundet driver 
metodutvecklande projekt och processer med syfte att förutsättningarna för hälsa, 
etablering och arbete ska förbättras.  
 
Samordningsförbunden i Nacka respektive Värmdö har under 2015 tillsammans identifierat 
ett ökat behov av samordning och effektivitet. Styrelserna i de båda samordningsförbunden 
har därför fattat beslut om att föreslå medlemmarna ett samgående till ett gemensamt 
samordningsförbund.  
 
Syftet med ett samgående är att tillhandahålla ett ökat utbud av tjänster för medborgarna, 
ytterligare effektivisera samordningen mellan parterna och att minska de administrativa 
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kostnaderna så att mer medel kan användas till samverkansinsatser som kommer 
kommuninvånarna till del. Styrelserna samordningsförbunden i Nacka respektive Värmdö 
föreslår att förbundet i Värmdö behåller sitt organisationsnummer och att förbundet i 
Nacka uppgår i Värmdös förbund.  

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2016 § 7 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 27 januari 2016 

1. Styrelseprotokoll från Samordningsförbundet i Nacka den 22 januari 2015.  
2. Föreslagen förbundsordning för Samordningsförbundet VärNa  
3. Avsiktsförklaring om det fortsatta arbetet  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2016 § 7 
Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunfullmäktige skulle fatta följande beslut.  
 

1. Nacka kommun ställer sig bakom att samordningsförbundet för finansiell 
samordning mellan Nacka kommun, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och 
Stockholms läns landsting, upphör. 

2. Nacka kommun ska ingå i det samordningsförbund som finns mellan Värmdö 
kommun, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och Stockholms läns landsting, 
som byter namn till Samordningsförbundet VärNa. 

3. Nacka kommun godkänner samordningsförbundet i Nackas begäran om att avsluta 
och likvidera samordningsförbundet och att föra över tillgångar och skulder till det 
nya samordningsförbundet VärNa. 

4. Nacka kommun godkänner föreslagen förbundsordning för Samordningsförbundet 
VärNa (bilaga 2).  

5. Nacka kommun ställer sig bakom avsiktsförklaringen för det fortsatta arbetet samt 
att samordningsförbundet VärNa startar sin verksamhet från och med 1 maj 2016 
(bilaga 3).  
 

Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) bifall till arbets- och 
företagsnämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 40 Dnr KFKS 2015/393-007 

Revisionsrapport 7 år 2015, Granskning av avtal med 
Rikshem 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 7 2015 Granskning av avtal med Rikshem. 
 

Ärende 
EY har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun genomfört en 
genomgång av fastighetsförsäljningen till Rikshem Tunaskolor AB som genomfördes i 
december 2014. Försäljningen avsåg 39 fastigheter. Syftet med granskningen har varit att 
dels bedöma om skillnader i kostnader jämfört med eget ägande och dels att bedöma 
hållbarheten i de underlag som avtalen vilar på. 
  
Revisionen lyfter fram 3 iakttagelser: 

 Kopplingen till av fullmäktige fattade beslut om försäljning innan beslut om 
avyttring av fastigheterna samt koppling till fastighetsstrategi anser revisonen är 
svag. 

 
 I beslutsunderlagen anser revisonen att det saknas en dokumenterad analys av 

nettoeffekter som uppnås i och med försäljningen. 
 

 Det finns synpunkter på hur upphandlingen av biträde i försäljningsprocessen gick 
till. 

 
Stadsledningskontoret har i förslaget till yttrande lyft fram sin syn på de iakttagelser 
revisionen gjort. Beslut om försäljning av fastigheter har tagits upp i samband med mål och 
budget samt i den under 2104 antagna fastighetsstrategin. I ärendet som skrevs fram i 
samband med fastighetsaffären finns redogjort för de ekonomiska effekterna av affären 
och framtida hyreskostnader. Upphandling har gjorts på korrekt sätt. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 mars 2016 
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Förslag till yttrande till revisorerna 
Revisionsskrivelse 
Revisionsrapport 7/2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp inte 
deltar i beslutet utan avvaktar med sitt ställningstagande till kommunstyrelsens 
sammanträde. 
 

Protokollsanteckningar 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp anteckna 
följande. 
 
”En revisionsrapport är i de flesta organisationer ett värdefullt dokument som syftar till att 
förbättra processer och verksamheter. Att inte tillvarata värdet i rapporten är inte ett smart 
sätt att använda skattepengarna som bekostat rapporten.  
Revisorns genomgång av rikshemsaffären pekar på ett antal brister i hanteringen. Istället 
för att konstruktivt ta till sig av kritiken och föreslå genomtänkta åtgärder för att åtgärda de 
identifierade problemen så slår man mer eller mindre ifrån sig kritiken utan vidare åtgärd.  
En modern ledningsfunktion skulle försökt ta fram värdet i rapporten och byggt vidare på 
de identifierade problemen för att leverera bättre service till kommunens medborgare. All 
kritik är värdefull och kritik från en professionell part som en revisionsfirma är onödigt att 
slösa bort utan vidare åtgärd. Låt oss ta till oss av kritiken och fokuserat försöka svara på 
hur vi i framtiden kan undvika att hamna i liknande kritik.” 
 
- - - - - 
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§ 41 Dnr KFKS 2016/93-511 

Trafikförändringar i busstrafiken på Södertörn (Älta), 
sommar och hösten 2016  
Yttrande till Nobina 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att som svar på remissen översända trafikenhetens förslag till 
yttrande daterat 2016-02-25. 
 

Ärende 
Det kan konstateras att förslagen till trafikförändringar för sommar och hösten 2016 som 
berör trafiken i Älta till största delen består av besparingar på trafiken. Nacka kommun 
motsätter sig ytterligare minskningar av busstrafik och framhåller att den istället bör 
utvecklas och förstärkas i Älta.  
 

Handlingar i ärendet 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 22 februari 2016 
Trafikenhetens förslag till yttrande 
Nobinas förslag avs trafikförändringar i busstrafiken på Södertörn, sommar och höst 2016   
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med trafikenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 42 Dnr KFKS 2016/143-141 

Deltagande i EU-projektet Start-Up Stockholm 
International 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska delta i EU-projektet Start-Up International, 
till en kostnad av 50 000 kronor per år från 2016 till och med år 2019.  Detta beslut gäller 
under förutsättning av att Tillväxtverket godkänner projektet.  
 

Ärende 
Nyföretagandet i Nacka ligger på en stabil hög nivå i Nacka. Behovet av rådgivningsinsatser 
i nyföretagandet olika utvecklingsstadier är stort. En tydlig trend är att rådgivningsinsatser 
riktat till utlandsfödda ökar starkt. Den rådgivningsverksamhet inom Stockholms stad som 
kallas Start-Up Stockholm har därför gjort en projektansökan till Tillväxtverkets 
regionalfonder som syftar till att stärka den exportrelaterade rådgivningen. Detta för att 
skapa integrationseffekter med tydlig tillväxtprofil där utlandsföddas internationella 
kontaktnät kan skapa nya affärsmöjligheter.  
 
Stadsledningskontoret anser att initiativet kompletterar befintlig rådgivningsverksamhet i 
Nacka mycket väl och föreslår därför att kommunen ska delta i projektet. Kostnaden för 
detta kommer vara 50.000 kronor per år fram till 2019. Insatsen bedöms rymmas inom 
budget. Projektet beräknas starta under vården 2016, under förutsättning att Tillväxtverket 
fattar beslut om att godkänna projektet.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 februari 2016 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Sidney 
Holm (MP) bifall till stadsledningskontorets förslag.   
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 43 Dnr KFKS 2015/686 

Kartläggning av solinstrålning i Nacka kommun 
Remiss av motion den 19 oktober 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 19 oktober 2015 i 
en motion som sedan remitterades till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
överlämnade därefter motionen, KFKS 2015/686-429, till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden för utredning och förslag till beslut. Motionen föreslår att det görs 
en kartläggning över solinstrålningen i Nacka enligt Stockholmsmodellen. 
 

Handlingar i ärendet 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 27 januari 2016 
Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 12 januari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 27 januari 2016 § 6 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att notera att det redan 
pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottgrupp. 
 
”Stora delar av Nacka har en hög solinstrålning, jämförbar med många städer i 
Centraleuropa. Därför lönar det sig att satsa på solenergi i Nacka. Miljöpartiet vill att 
kommunen i framtiden ska vara helt självförsörjande på energi och då är förnybar energi 
från solen en viktig energikälla. Det känns väldigt positivt att denna motion fått en så snabb 
hantering, och att kommunen redan en månad efter det att den inlämnats beslutade om att 
genomföra förslaget i motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 44 Dnr KFKS 2015/751-456 

Förslag om insamling av matavfall och minskning av 
matsvinn 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.   
 

1. Kommunfullmäktige avslår förslaget om obligatorisk matavfallsinsamling för alla. 
De ökade kostnaderna kan inte hämtas hem på det sätt som anges i motionen.  

2. De avfallsföreskrifter som kommunfullmäktige antog den 23 mars 2015 omfattar 
obligatorisk matavfallsinsamling vid nybyggnation. Förslaget om detta är således 
redan genomfört.  

3. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en vikttaxa då kommunen redan idag har 
ett fungerande system för miljöstyrning. Kommunfullmäktige noterar att natur- och 
trafiknämnden ska utreda ett eventuellt införande av så kallade flerfackskärl för 
fastighetsnära insamling av förpackningar med mera.  

4. Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden kommer att göra en 
långsiktig informationskampanj i syfte att minska matsvinnet, ihop med övriga 
kommuner i Storstockholm. Natur- och trafiknämnden har redovisat att det 
viktigaste budskapet i kampanjen kommer att vara den enskildes ansvar för att 
minska mängden onödigt matavfall (matsvinn) men att det avfall som ändå uppstår 
ska lämnas för biogasframställning och återförande av näringsämnen till jord- och 
skogsbruk.  

5. Motionen därmed är färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Förslaget om obligatorisk matavfallsinsamling för alla rekommenderas inte då de ökade 
kostnaderna inte kan hämtas hem på det sätt som föreslås i motionen. Förslaget om 
obligatorisk matavfallsinsamling vid nybyggnation är redan realiserat via de avfallsföreskrifter som 
beslutades av kommunfullmäktige den 23 mars 2015. Nyttan av ett införande av vikttaxa 
ifrågasätts då kommunen redan idag har ett fungerande system för miljöstyrning. VA- och 
avfallsenheten rekommenderar istället att en utredning görs gällande införande av så kallade 
flerfackskärl för fastighetsnära insamling av förpackningar mm. Förslaget om en långsiktig 
informationskampanj i syfte att minska matsvinnet inom kommunen kommer att genomföras i 
samarbete med Stockholmsregionen, men då med ett bredare syfte än bara minskat 
matsvinn.  
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Handlingar i ärendet 
Natur- och trafiknämnden den 26 januari 2016 § 10 
VA- och avfallsenhetens tjänsteskrivelse den 8 januari 2016 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 26 januari 2016 § 10 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.   
 

1. Kommunfullmäktige avslår förslaget om obligatorisk matavfallsinsamling för alla. 
De ökade kostnaderna kan inte hämtas hem på det sätt som anges i motionen.  

2. De avfallsföreskrifter som kommunfullmäktige antog den 23 mars 2015 omfattar 
obligatorisk matavfallsinsamling vid nybyggnation. Förslaget om detta är således 
redan genomfört.  

3. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en vikttaxa då kommunen redan idag har 
ett fungerande system för miljöstyrning. Kommunfullmäktige noterar att natur- och 
trafiknämnden ska utreda ett eventuellt införande av så kallade flerfackskärl för 
fastighetsnära insamling av förpackningar med mera.  

4. Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden kommer att göra en 
långsiktig informationskampanj i syfte att minska matsvinnet, ihop med övriga 
kommuner i Storstockholm. Natur- och trafiknämnden har redovisat att det 
viktigaste budskapet i kampanjen kommer att vara den enskildes ansvar för att 
minska mängden onödigt matavfall (matsvinn) men att det avfall som ändå uppstår 
ska lämnas för biogasframställning och återförande av näringsämnen till jord- och 
skogsbruk.  

5. Motionen därmed är färdigbehandlad. 
 
Natur- och trafiknämnden beslutade för egen del följande: 
VA- och avfallsenheten får i uppdrag att genomföra en utredning för att eventuellt införa 
så kallade flerfackskärl för fastighetsnära insamling av förpackningar med mera. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med natur- och trafiknämndens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 45 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 


